



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.: (852)-2461 1555 傳真 Fax: (852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2025-26/011

25/26 年度中三至中五級同學參加「一人一軍」計劃邀請

敬啟者：

參加制服團隊能提升青少年的自信、紀律、領導、責任感和協作能力，並能培養服務社會的公民意識和技能，因此學校特意邀請中三至中五級同學參加「一人一軍」計劃，詳情如下：

訓練日期	9 月 12 日起逢星期五放學
時間	9 月 12 日及 9 月 19 日 16:40-17:30 9 月 26 日及其後的星期五 16:15-17:15

以下為各個制服團體的介紹，家長須為子女選擇一項參加：

男童軍	旨在培養青少年品格、領導才能和社會責任感的組織。透過各種戶外活動、服務社區和團隊合作，童軍鼓勵成員發展自我，學習新技能，並建立友誼。 (制服費用約為\$400)
女童軍	為女孩子提供不同的興趣訓練和活動，透過多元化的活動，女童軍可以提升知識技能和品格，建立自信，從而成為一個出類拔萃的今日新女性。 (制服費用約為\$400)
香港青少年軍	為學生提供紀律訓練，教授中式步操的青少年制服團體。訓練課程包括隊列步操、升旗、領導才能訓練及社會服務等。青少年軍主要在校負責升旗工作。 (制服費用約為\$400)
紅十字會青年團	透過急救訓練、社區服務及健康教育，裝備團員的領袖才能、醫護知識與服務技巧，同時培養自律、團隊合作和堅毅精神，使他們成為具愛心與承擔的良好公民。 (制服費用約為\$550)
備註：	受資助家庭包括領取綜援、全津及半津的學生可在購買制服後憑收據向校方申請相關資助費用。

敬請各家長督促及鼓勵同學珍惜並重視參加制服團體的機會。如有查詢，請致電 2461 1555 與活動組主任馮馨盈老師聯絡。

此致
貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二五年九月三日



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk>

電話 Tel.: (852)-2461 1555

傳真 Fax: (852)-2464 6161

電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Parents Circular

2025-2026/011

Invitation of “One Uniform Group per Student” Program for Form 3 to Form 5 Students in the 2025/26 Academic Year

Dear Parents/Guardians,

Participating in uniformed groups enhances teenagers' confidence, discipline, leadership, sense of responsibility, and teamwork skills, while fostering civic awareness and skills for serving society. Therefore, the school would like to invite F.3 to F.5 students to participate in the “One Uniform Group per Student” program. Details of the program are as follows:

Assembly date	Starting September 12, every Friday afterschool
Time	September 12 and September 19, 4:40 PM to 5:30 PM Fridays starting September 26, 4:15 PM to 5:15 PM

The following is an introduction to each uniformed group. Parents must select one for your child to participate in:

Boy Scout	An organization dedicated to fostering character, leadership, and social responsibility in young people. Through diverse outdoor activities, community service, and teamwork. Scouting encourages members to develop themselves, learn new skills, and build friendships. (The uniform cost is approximately \$400)
Girl Guide	Offering diverse interest training and activities for girls, Girl Guides can enhance their knowledge, skills, and character through multifaceted programs, build self-confidence, and thereby become outstanding modern women of today. (The uniform cost is approximately \$400)
Hong Kong Army Cadets	A youth uniformed group providing disciplinary training and teaching Chinese-style marching drills. Training programs include formation marching, flag-raising ceremonies, leadership development, and community service. The Army Cadets primarily handles flag-raising duties at schools. (The uniform cost is approximately \$400)
Redcross	Through first aid training, community service, and health education, we equip members with leadership skills, medical knowledge, and service techniques while fostering self-discipline, teamwork, and perseverance, enabling them to become compassionate and responsible citizens. (The uniform cost is approximately \$550)
Remarks	Students from subsidized families, including those receiving Comprehensive Social Security Assistance (CSSA), full-grant, and half-grant School Textbook Assistance, may apply to the school for reimbursement of uniform expenses upon presenting receipts after purchasing uniforms.

Parents are kindly requested to urge and encourage students to cherish and value the opportunity to participate in uniformed groups. For inquiries, please contact Ms. Fung Hing Ying at 2461 1555.



裘 錦 秋 中 學 (屯 門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.: (852)-2461 1555 傳真 Fax: (852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Yours faithfully,

Chan Yuet Ping

Principal

3rd September, 2025